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Oœwiadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Waldemara Pawlaka

W zwi¹zku z trwaj¹cymi pracami legislacyjnymi nad nowelizacj¹ ustawy – Prawo energetyczne zwra-
cam siê do Pana Premiera z proœb¹ o dokonanie zmiany treœci art. 18 ust. 1 tej ustawy. Artyku³ ten roz-
strzyga miêdzy innymi kwestiê ponoszenia kosztów oœwietlenia dróg publicznych w Polsce.

W obecnym stanie prawnym, na mocy tego artyku³u gminy zobowi¹zane s¹ do ponoszenia kosztów
oœwietlenia dróg publicznych znajduj¹cych siê na ich terenie, z wy³¹czeniem autostrad i dróg ekspreso-
wych. Proszê Pana Premiera o zmianê tego zapisu, tak aby do dróg oœwietlanych na koszt bud¿etu
pañstwa do³¹czyæ tak¿e obwodnice dróg krajowych, zw³aszcza gdy s¹ one zakwalifikowane jako drogi
szybkiego ruchu (GP).

Zwróci³ siê do mnie w tej sprawie miêdzy innymi samorz¹d miasta Otmuchów le¿¹cego w wojewódz-
twie opolskim i spo³ecznoœæ tej rolniczej gminy. W 2006 r. Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Auto-
strad wybudowa³a obwodnicê drogi krajowej nr 46, która zosta³a przekazana do eksploatacji gminie
Otmuchów wraz z obowi¹zkiem ponoszenia kosztów oœwietlenia obwodnicy. Inwestor zainstalowa³
na odcinku nowo wybudowanej obwodnicy blisko dwieœcie opraw oœwietleniowych, a to powoduje,
¿e koszty oœwietlenia tej obwodnicy s¹ bardzo wysokie jak na mo¿liwoœci bud¿etu tej gminy.

Uwa¿am, ¿e opisana sytuacja dotyczy wielu samorz¹dów, które nie maj¹ ¿adnego wp³ywu na instalo-
wanie na obwodnicach opraw oœwietleniowych. Obwodnice miast stanowi¹ce drogi krajowe, w przypad-
ku których inwestorem jest Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad, powinny byæ zaliczane
do kategorii dróg, których oœwietlenie jest finansowane z bud¿etu pañstwa. Gminy nie maj¹ najmniej-
szego wp³ywu na to, jaka liczba lamp i o jakich parametrach zostanie zainstalowana, by oœwietliæ ob-
wodnicê, a na mocy ustawy maj¹ obowi¹zek ponoszenia kosztów tego.

Zwracam siê do Pana Premiera o uwzglêdnienie przedstawionych przeze mnie zmian nowelizacji
ustawy – Prawo energetyczne i dokonanie zmiany treœci art. 18 ust. 1 ustawy.
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